

M

MIKIDACHE DARCHARI*Economist-Fiscalist at the Ministry of Finance and Economy*

© CRÉDIT PHOTO

Darchari MIKIDACHE was born to Comorian parents. He devoted himself to studies in economics in Paris, with a specialization in money and finance, which allowed him to return to Comoros where he joined in 1996 the studies and currency department of the Central Bank of Comoros. After a year of contributing to the economic prospective studies, to carry out the economic analysis of the national and international situation, the young Comorian returned to France in 2005 to join the National School of Public Finance, with the ambition of becoming a financial inspector.

Darchari prepared the administrative competitions, before joining IPAG Créteil where he obtained in 2003 a License of Public Administration - in the optical competition category A, General Administration, which he then supplements with a professional certificate of public management, Information Technologies as well as the title of public finance inspector, specialist in accounting and taxation obtained at the National School of Taxation in 2006. With his qualifications in hand, Darchari arrives on the street of Rivoli as a fiscal economist / inspector of the public finances. In 2006, Darchari takes the direction of the circle of economists and Comorian experts (CEEC). In this capacity, he coordinates economic development projects for the African continent. He is in charge of communication of the office of the University Cheikh-Anta-Diop of Dakar (2011) then elected vice-president in charge of the communication of the office (2013). His commitment to Africa does not stop there. In 2011, he becomes deputy secretary general

for the movement of reflections and actions for the development of Comoros. 2014, he is a commissioner representing the diaspora in France on behalf of the Comorian Ministry of External Relations. Since 2015, he is the initiative of the Youth Futures program of the NGO Ushababi Wa Meso whose goal is to give new hope to Comorian youth. 🌱

2015 - He was founds the youth future program of the Ushababu Wa Meso NGO

2011 - he is secretary general attached to the movement of the reflections and actions to the spreading out of the Comoros

2006 - he is fiscalistes economist to the Treasury Department and the economy

M

MIKIDACHE DARCHARI*Économiste-Fiscaliste au ministère des Finances et de l'Économie*

© CRÉDIT PHOTO

Darchari MIKIDACHE est né de parents comoriens. Il se consacre à Paris à des études en sciences économiques, avec une spécialisation en monnaie et finances, ce qui lui permet de retrouver les Comores où il rejoint en 1996 la direction des études et de la monnaie de la banque centrale des Comores. Après une année à contribuer aux études prospectives économiques, à réaliser l'analyse économique de la conjoncture nationale et internationale, le jeune Comorien revient en France en 2005 pour intégrer l'école nationale des finances publiques, avec l'ambition de devenir inspecteur des finances publiques.

Darchari ne s'arrête pas en aussi bon chemin. Il prépare les concours administratifs, avant de rejoindre l'IPAG Créteil où il obtient en 2003 une Licence d'Administration publique - optique concours catégorie A, Administration générale, qu'il complète avec un certificat professionnel de gestion publique, Technologies de l'information ainsi que le titre d'inspecteur des finances publiques, spécialiste en comptabilité et fiscalité obtenue à l'école nationale des impôts en 2006. Ce bagage en poche, Darchari arrive sur la rue de Rivoli comme économiste fiscaliste / inspecteur des finances publiques.

2015 - Il co-fonde le programme Avenir Jeunesse de l'ONG Ushababu Wa Meso

2011 - Il est secrétaire général adjoint pour le mouvement des réflexions et d'actions pour le développement des Comores

2006 - Il est économiste fiscaliste au ministère des Finances et de l'Économie

2006, Darchari prend la direction du cercle des économistes et des experts comoriens (CEEC). A ce titre, il coordonne des projets de développement économique pour le continent africain. Il est chargé de communication du bureau de l'université Cheikh-Anta-Diop de Dakar (2011) puis vice-président élu chargé de la communication du bureau (2013). Son engagement pour l'Afrique ne s'arrête pas là. 2011, il est secrétaire général adjoint pour le mouvement de réflexions et d'actions pour le développement des Comores. 2014, il est commissaire représentant la diaspora en France pour le compte du Ministère comorien des Relations Extérieures. Et depuis 2015, il est à l'initiative du programme Avenir Jeunesse de l'ONG Ushababi Wa Meso dont l'objectif est de donner un nouvel espoir à la jeunesse comorienne. 🌱